
«Sabadell només recuperarà la seva 
empenta per la via de la indústria»

JOAQUIM MARTÍN

Carles Montesinos presideix, 
des de fa un any, el Consell In-
tersectorial d’Empresaris de 
Sabadell i Comarca (CIESC). 
President també del Gremi de 
la Fusta de Sabadell i Comar-
ca, aquest jove i dinàmic em-
presari té les idees molt clares 
sobre el que cal fer per millorar 
l’actual situació econòmica.

En la següent entrevista, 
Montesinos parla d’aquest i 
d’altres temes al voltant de la 
situació econòmica i empresa-
rial de la ciutat.

Senyor Montesinos, per pri-
mer cop una entitat que no 
és ni Gremi de Fabricants ni 
Centre Metal.lúrgic ocupa la 
presidència del CIESC. Com 
ho valora?
La patronal sabadellenca s’ha 
obert a altres associacions i 
gremis més petits. Crec que 
és una conseqüencia lògica 
de l’evolució econòmica de la 
ciutat durant els últims anys, 
que s’ha diversificat i apostat 
per nous sectors i activitats. 

A partir d’ara, cada associa-
ció o gremi sap que pot tenir 
l’oportunitat de presidir el CIE-
SC i d’aportar el seu granet de 
sorra.

Particularment, m’agradaria 
que el càrrec de president 
tingués un caire rotatori entre 
tots els socis del CIESC. És 
una manera de tenir a tots en-
dollats...

En tot cas, cal agrair a Gremi 
de Fabricants i Centre Metal.
lúrgic la seva sensibilitat en 
aquest tema.

Relacionat amb això, com 
veu la situació actual de 
l’economia sabadellenca?
Fa un temps, el tèxtil i el me-
tall eren els abanderats de la 
nostra economia. Però la crisi 
de determinades activitats pro-
ductives ha obligat a la ciutat 
a diversificar-se i buscar nous 
sectors i nous mercats.

Personalment, penso que 
Sabadell ha perdut molta pis-
tonada, sobretot en relació a 
altres ciutats veïnes que, o te-
nen altre tipus d’estructura o 
han sabut treure un millor pro-
fit de les seves potencialitats 
econòmiques i empresarials.

Crec que l’aposta que s’ha 
fet a Sabadell pels serveis 
en els darrers deu anys ha 
estat fallida. Sembla que 
l’Administració local és cons-
cient del problema, però, quan 
perds indústria, és molt difícil 
recuperar-la.

Sabadell és una ciutat in-
dustrial i només la indústria, 
acompanyada d’uns bons 
serveis, ens pot fer recuperar 
l’empenta perduda. I el liderat-
ge...

Som optimistes, però el rep-
te només s’assolirà amb una 
col.laboració estreta i decidida 
entre l’Ajuntament i el sector 
empresarial.

Quin balanç fa d’aquest pri-
mer any de mandat?
Molt positiu, tot i que encara 
estem reorganitzant la nostra 
estructura com a patronal i 
definint les nostres línies de 
treball. 

Un dels objectius prioritaris, 
que hem aconseguit, era evi-
tar una absorció del CIESC per 
part de la Cecot, la patronal 
nascuda a Terrassa que vol te-
nir un àmbit català. Va ser una 
de les motivacions per presen-
tar la meva candidatura.

Estic d’acord en què les pa-
tronals hem de col.laborar i 
treballar conjuntament en te-
mes d’interès comú, en lobbys 
potents i representatius, però 
mantenint cadascuna la seva 
personalitat i independència.

Sabadell ha de mantenir la 
seva estructura de patronal 
i ser una veu forta dintre del 
Vallès Occidental i també a Ca-
talunya.

És vigent el model de patronal 
que manté el CIESC des de la 
seva creació?
Tenim una estructura petita i 
no ens podem comparar, per 
exemple, amb la Cecot, ben 
posicionada a la societat ca-
talana.

Però és cert que el CIESC tre-
balla intensament per articular 
una patronal forta i representa-
tiva, per fer-se escoltar davant 
totes les administracions. No 
podem quedar enrera, perquè, 
entre d’altres coses, tenim la 
força de 4.500 empreses i 
85.000 treballadors.

Treballar fort a cada ciutat i 
col.laborar activament a nivell 
comarcal és una bona fòrmula. 
FEM Vallès és un bon exemple 
de cooperació entre les patro-
nals vallesanes.

Fa poc, el CIESC ha proposat 
la fusió dels dos vallesos en 
una comarca única...
És una iniciativa conjunta en-
tre la societat civil i el sector 
empresarial. Pensem que, en 
la nova ordenació territorial 
de Catalunya, un únic Vallès -
que suposaria un 30% del PIB 
català- ens permetria aprofitar 

millor els recursos i donar una 
resposta més eficaç als pro-
blemes socials i econòmics. 
Si en el marc del nou sistema 
de vegueries, cada Vallès ha 
d’anar solet a tot arreu, tenim 
un problema, doncs l’Àrea Me-
tropolitana de 
Barcelona ho 
vol absorbir 
tot. 

Un projecte 
que podriem 
afrontar con-
juntament les 
dues comar-
ques és, per 
exemple, la 
millora de les 
in f raest r uc -
tures viàries 
i ferroviàries, 
per facilitar 
l ’ a c t i v i t a t 
e c o n ò m i c a 
però també 
per millorar la movilitat de les 
persones. És trist que tinguem 
estacions de tren, com la de 

Baricentro, que mai han estat 
utilitzades.

Sabadell, Terrassa, Rubí, 
Granollers, Mollet... suma-
rien un gran potencial social i 
econòmic. I, de fet, la resposta 
a la iniciativa està sent força 

positiva.
 
És un any 
d’eleccions i 
això sembla 
c o m p l i c a r 
l’acció econò-
mica i empre-
sarial... 
Així és. A la 
situació de 
stanby que 
hem patit a Sa-
badell en els 
darrers anys, 
ara se su-
ma el procés 
d’eleccions, 
afegint més 

incertesa al nostre futur. 
Aquesta situació d’interinitat 

a la ciutat, i també a Catalunya, 

entorpeix sens dubte l’activitat 
empresarial.

Un exemple: com a Gremi de 
la Fusta de Sabadell i Comar-
ca hem volgut col.laborar en 
la retirada dels arbres caiguts 
per la tempesta, però no hem 
un tingut un interlocutor vàlid 
per poder intervenir en aquest 
tema. 

Sembla que l’economia, a 
nivell general, revifa. Està 
d’acord?
El 2014 ha estat un punt 
d’inflexió. L’inici de la recu-
peració és un fet, doncs ins-
titucions públiques i privades 
estan revisant les seves pre-
visions d’increment del PIB al 
alça. Algunes fonts apunten a 
la creació de 200.000 llocs de 
treball a Catalunya entre els 
anys 2015 i 2016.

Ara bé. Tot això està subjecte 
a les polítiques que finalment 
s’apliquin. Les administracio-
ns s’han de seure a dialogar 
i pactar amb les empreses 
noves mesures de creació de 
llocs de treball, a més d’un 
major impuls a la innovació, 
la implantació de la formació 
dual, una nova fiscalitat... per-
què suportem una pressió fis-
cal increïble...

El 60-70% del PIB català el 
generen les Pimes i no se les 
té en compte, mentre que les 
grans companyies i les multi-
nacionals ho tenen molt més 
fàcil i si tenen problemes, mar-
xen sense més. 
 
I el problema del finança-
ment?
Ha millorat, però les condicio-
ns exigides són molt estrictes i 
riguroses. No obstant això, es-
tem treballant amb les entitats 
bancàries de la ciutat perquè, 
mitjançant acords, facilitin el 
finançament dels projectes 
empresarials i la roda econò-
mica giri més ràpida.  

Com a ciutadà, també dema-
naria als bancs una contenció 
de les seves comissions per 
serveis financers, que, la su-
ma de les quals, juntament 
amb d’altres càrregues fami-
liars, està ofegant a molts ciu-
tadans. No cal oblidar que qui 
ha rescatat els bancs espan-
yols hem estat els ciutadans, 
la societat.

Una altra reivindicació nos-
tra són els impostos i tributs 
municipals, que estan molt per 
sobre de la situació econòmi-
ca real tant d’empreses com 
de ciutadans. Quan s’està re-
invertint a la ciutat? Crec que 
no el suficient... n

ENTREVISTA  CARLES MONTESINOS, PRESIDENT DEL CONSELL INTERSECTORIAL D’EMPRESARIS

PERFIL

Carles Montesinos (Sa-
badell, 1978) va estu-

diar Batxillerat i aviat es va 
integrar a l’empresa familiar, 
Ebenisteria Montesinos, de 
la qual és actualment el ge-
rent. Una empresa amb seu 
a Sabadell i que té una filial 
a Londres (Montesinos UK), 
fruit del seu creixement i ex-

pansió internacional. Com a 
curiositat, la seva compan-
yia ha equipat l’actual casa 
de Pep Guardiola, entrena-
dor del Bayern de Múnich, 
a Alemanya. Montesinos, a 
més de president del Gremi 
de la Fusta, és vocal de la 
nova junta directiva de la pa-
tronal Foment del Treball.

Seu del CIESC

J. M. C.
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